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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervez-e a kormány további áfacsökkentést az 
alapvető élelmiszerek körében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Néhány hete az általános áfakulcs rekordmagas mértékének a csökkentéséről kérdeztem hasonló 
formában. Akkori nemleges válaszát szomorúan vettem tudomásul, de bízom benne, hogy azon 
alapvető élelmiszerek esetében, amelyeknél továbbra is 27%-os az áfa, lesz nyitottság a 
Kormányban a csökkentésre.

Ez is egy részeredmény lenne, ugyanis továbbra is aggasztóan emelkednek az alapvető élelmiszerek
árai: a hús, a kenyér és a tejtermékek mellett a gyümölcsök, zöldségek is jelentősen drágultak, 
ehhez képest a bérek és a nyugdíjak emelkedése jócskán elmarad. Ha a koronavírus-járvány miatti 
komoly visszaesés után valóban olyan komoly gazdasági növekedés várható, ahogy azt a Kormány 
is várja, akkor a legnehezebb helyzetben lévő honfitársainkra tekintettel méltányos lenne a 
rekordmagas 27%-os áfa mértékét 5%-ra csökkenteni a zöldségek, gyümölcsök és más, korábban 
nem csökkentett áfatartalmú, de alapvető élelmiszer esetében is. A kívánt hatás persze csak úgy 
lenne elérhető, ha a hatóságok szigorúan ellenőriznék, hogy a kereskedők által alkalmazott árakban 
valóban érvényesül az áfacsökkentés. Ha ez megtörténne, akkor a költségvetésből hiányzó összeget 
nemcsak a fogyasztás növekedése kompenzálhatná némiképpen, hanem a változás az 
egészségesebb, tudatosabb étkezés hosszú távú hatásaként az egészségügyre fordított költségek 
csökkenésén is megmutatkozhatna.

Kérdezem tehát Miniszter Urat, hogy tervez-e a Kormány további áfacsökkentést az alapvető 
élelmiszerek körében?

Várom érdemi válaszát!


